
PROTOKÓŁ nr VIII/2011

z sesji Rady Gminy Opatów odbytej dnia 21 kwietnia 2011 roku

w sali świetlicy środowiskowej w Opatowie

Godzina  rozpoczęcia 13oo, godz. zakończenia 1530

Na 15 radnych obecnych na sesji 15 radnych

Zaproszeni  goście:

1. Wójt Gminy                - Bogdan Sośniak

2. Sekretarz Gminy         - Jerzy Szyja

3. Skarbnik Gminy          - Zbigniew Kowalik

4. Sołtysi

Lista obecności radnych i sołtysów w załączeniu do protokołu.

O terminie posiedzenia radni zostali powiadomieni pisemnie.

Porządek  obrad

     1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności
1. Przedstawienie  porządku obrad
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji
3. Informacja Wójta Gminy o bieżących zadaniach realizowanych przez gminę.
4.  Podjęcie uchwały w sprawie:

  -  zmian w budżecie gminy na 2011r
 -  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej
 -  poboru podatku od nieruchomości, rolnego, leśnego w drodze inkasa 
    od osób   fizycznych, określenia inkasentów i wynagrodzenia za inkaso.

  - przekazania środków na rzecz Wojewódzkiego Funduszu Wspomagania 
             Policji   w Katowicach z przeznaczeniem na zakup sztandaru dla 
             Komendy   Powiatowej Policji w Kłobucku.
      6. Sprawy bieżące

-  spotkanie z Dyrektorem Zespołu Opieki Zdrowotnej w Kłobucku
-  spotkanie z przedstawicielem Starostwa Powiatowego w Kłobucku 
   w sprawie finansowania zadań wspólnie realizowanych przez Powiat 
   i Gminę Opatów.

      7. Wnioski i zapytania
      8. Zakończenie VIII zwyczajnej sesji Rady Gminy Opatów.
Przebieg posiedzenia:

Ad-1. 

Otwarcia  sesji dokonał Przewodniczący Rady Gminy – Witold Łacny , powitał 

wszystkich zebranych i na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność sesji.



Ad-2. 

Na wniosek Przewodniczącego Rady, porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 

Ad-3.

Protokół z poprzedniej sesji Rady Gminy został przyjęty jednogłośnie, bez uwag.

Ad-4.

Informacja Wójta o bieżącym funkcjonowaniu gminy:

- przeprowadzono już wszystkie zebrania sprawozdawczo-wyborcze w sołectwach 

(konieczne będzie wprowadzenie zmian do statutu m.in. Dot. zmiany czasu drugiego 

terminu zebrań)

- w maju zostanie ogłoszony przetarg na kanalizację

- termomodernizacja ośrodka zdrowia w Opatowie – trzeba koniecznie dotować te 

inwestycje, bo zadanie może zostać niewykonane ze względu na brak środków 

finansowych – w II części sesji odbędzie się spotkanie z przedstawicielem ZOZ w 

Kłobucku

- zbiornik przeciwpożarowy w Waleńczowie – możliwość oddania pod Zarząd Dróg 

Krajowych. Szczegóły będą znane po zakończeniu podziałów działek na których 

zbiornik się znajduje.

- 8 maja br. Odbędą się Powiatowe Dni Strażaka w Miedźnie

- 15 maja br. Odbędzie się na terenie gminy Akcja świadomościowa „podaruj życie” 

pod patronatem Wójta Gminy, Liceum w Krzepicach i  Gimnazjum w Opatowie, w 

ramach której rejestrowani będą potencjalni dawcy szpiku.

- rozpoczęto już remonty na drogach gminnych

- planowane jest spotkanie z okazji 20-lecia samorządu terytorialnego, które ma się 

odbyć w Wiejskim Centrum Kultury w Iwanowicach Dużych .

Radny Tomasz Macherzyński -  w ramach Akcji „Edukacja dla bezpieczeństwa” będą 

szkolone dzieci z udzielania pierwszej pomocy. Do tego potrzebny by był fantom, 

może  byłaby możliwość sfinansowania jego zakupu ze środków Gminnego 

Programu Rozwiązywania Problemów Alkoholowych.

Radny Ryszard Olczyk – złożył krótkie sprawozdanie ze spotkania Rady Nadzorczej 



ZOZ w Kłobucku: - termomodernizacja budynku ośrodka w Opatowie będzie, 

dokumentacja jest w trakcie przygotowania, 

-zapoznał z bieżącą działalnością ZOZ, kupowana jest duża ilość sprzętu 

rehabilitacyjnego, zatrudniani są specjaliści, zakupiony został tomograf, 

wykonywane są tez badania zył,

- w tym roku będzie remont  wewnątrz budynku szpitala w Krzepicach

Radny Józef Chyra – zaproponował aby termin spotkania z okazji 20-lecia samorządu 

uzgodnić z terminami innych imprez i festynów, żeby ze sobą nie kolidowały.

Radny Piotr Rojszczyk – czy istnieje możliwość wykonania parkingu przy Ośrodku 

Zdrowia w Złochowicach? W chwili obecnej dostęp do parkingu jest bardzo 

utrudniony przez ustawiony przy ośrodku  znak „zakaz wjazdu”  Kto ustawił ten znak 

i dlaczego?

Wójt Gminy  poinformował, ze być może zdecydował o tym zarządca obiektu czyli 

ZOZ, sprawę trzeba wyjaśnić a trakcie obecności przedstawiciela Zespołu Opieki .

Ad-5.
Skarbnik Gminy Zbigniew Kowalik przedstawił zmiany do budżetu  na 2011r. 

Uchwała w tej sprawie podjęta została jednogłośnie.  

Uchwała w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej – Przewodniczący Komisji 

Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego i  Finansów, Pan Leszek Biernacki zapoznał z 

opinią dot. tej uchwały. Uchwala podjęta została jednogłośnie.

Uchwala w sprawie poboru podatku od nieruchomości, rolnego, leśnego w drodze 

inkasa od osób   fizycznych, określenia inkasentów i wynagrodzenia za inkaso. – po 

wysłuchaniu pozytywnej opinii Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego i 

Finansów,  Rada Gminy jednogłośnie przyjęła uchwałę.

Uchwała w sprawie przekazania środków na rzecz Wojewódzkiego Funduszu 

Wspomagania  Policji   w Katowicach z przeznaczeniem na zakup sztandaru dla 

   Komendy   Powiatowej Policji w Kłobucku – opinia komisji pozytywna.

Uchwała została zatwierdzona przy jednym głosie wstrzymującym.



Ad-6.

Sprawy bieżące:

Sołtys wsi Wilkowiecko –Jerzy Grzeliński zapytał czy w Wilkowiecku zostały już 

zakończone roboty przy podłączaniu Internetu?

Wójt Gminy wyjaśnił, ze nie, że w dalszym ciągu trwają prace przy poprawianiu 

usterek, przy zasypywaniu dołów. Internet ma obsługiwać teren całej gminy, ale 

podłączony zostanie tylko tym osobom, które złożą wniosek .

Radny Piotr Rojszczyk zaproponował, aby wysłać w teren okólniki informujące o 

konieczności złożenia wniosku na Internet, sądzi ze nie wszyscy ludzie o tym wiedzą. 

Wójt Gminy zasugerował aby poczekać z tym do zakończenia inwestycji, wtedy 

będzie więcej wiadomo na ten temat i więcej będzie można zawrzeć w okólnikach 

informacji. 

Radny Piotr Rojszczyk zapytał czy Urząd Gminy ma jakąś kontrolę nad przebiegiem 

tych robot.

Wójt Gminy – gmina nie ma żadnej kontroli ani wpływy na tę inwestycję. 

Radny Robert Pośpiech zaproponował aby napisać wniosek do Urzędu 

Marszałkowskiego odnośnie wyczyszczenia rzeki Opatówki.

Wójt Gminy wyjaśnił, ze w związku z budową oczyszczalni w Opatowie  złożenie 

takiego wniosku będzie konieczne.

Radny Piotr Rojszczyk –czy te osoby, które mają stale łącza internetowe powinni 

reaktywować wnioski?

Przewodniczący Rady Gminy Witold Łacny wyjaśnił, ze wniosek trzeba złożyć, o 

podłączenie Neostrady na tym co już istnieje.

Radny Piotr Rojszczyk zapytał czy opracowany został harmonogram prac 

melioracyjnych na terenie gminy?

Radny Mirosław Szewczyk – jako Przewodniczący  Zarządu Gminnej Spółki Wodnej 

w Opatowie wyjaśnił, że harmonogram prac został opracowany, ale nie ma pieniędzy, 

no i nie wiadomo jaka będzie ściągalność od podatników.

Radny Piotr Rojszczyk – czy zostanie to podane do publicznej wiadomości np. na 

zebraniach wiejskich?



Radny Mirosław Szewczuk zauważył, że w Gminnej Spółce Wodnej jest 

przedstawiciel każdej miejscowości. Oczywiście można zrobić takie zebrania na 

poszczególnych wsiach, ale na dzień dzisiejszy nie ma zbyt dużego zainteresowania 

tymi sprawami.

Radny Dariusz Zając – remont drogi powiatowej Waleńczów-Złochowice, przy tej 

okazji został zniszczony parking przy cmentarzu w Waleńczowie oraz parking koło 

Szkoły w Waleńczowie, sądzi, ze zostanie to posprzątane.

Wójt Gminy – parkingi te mają zostać przywrócone do stanu używalności, a także w 

zamian ma zostać coś zrobione dodatkowo dla wsi.

Przewodniczący Rady Gminy Witold Łacny wnioskował, aby sprawy dot. 

-  spotkanie z Dyrektorem Zespołu Opieki Zdrowotnej w Kłobucku

- spotkanie z przedstawicielem Starostwa Powiatowego w Kłobucku w sprawie 

finansowania zadań wspólnie realizowanych przez Powiat i Gminę Opatów zostały 

przeniesione na II część VIII zwyczajnej sesji Rady Gminy Opat ów, która odbędzie 

się 28 kwietnia br. o godz. 14.00

Radni jednogłośnie zaakceptowali wniosek przewodniczącego
Na tym zakończono  I  część VIII zwyczajnej sesji Rady Gminy Opatów.

28 kwietnia 2011r – II część VIII zwyczajnej sesji Rady Gminy Opatów.

Godzina  rozpoczęcia 14oo, godz. zakończenia 1630

Na 15 radnych obecnych na sesji 15 radnych

Zaproszeni  goście:

1. Dyrektor ZOZ w Kłobucku – Marian Nowak

2. Wicestarosta Powiatu Kłobuckiego – Henryk Kiepura

3. Kierownik Ośrodka Zdrowia w Opatowie – Danuta Strugińska

4. Wójt Gminy                - Bogdan Sośniak

5. Sekretarz Gminy         - Jerzy Szyja

6. Skarbnik Gminy          - Zbigniew Kowalik

7. Sołtysi

Otwarcia dokonał Przewodniczący Rady Gminy Opatów Witold Łacny 

Wójt Gminy Bogdan Sośniak podziękował za przybycie.



Przybyły  na  sesję  Dyrektor  ZOZ Pan  Marian  Nowak omówił  sytuację  ośrodków 

zdrowia na terenie gminy Opatów.

Wyjaśnił,  że   ośrodki nasze SA w stanie względnie dobrym. Do tej pory bardzo 

dobrze przebiegała współpraca ZOZ-u z radnymi gminy Opatów.

Mówił również o sytuacji służby zdrowia w powiecie, o konieczności remontów w 

szpitalu w Kłobucku.

Poinformował, że sytuacja finansowa ZOZ w chwili obecnej nie jest zła, na chwilę 

obecną  ZOZ  nie  posiada  żadnego  zadłużenia,  a  jeszcze  kilka  lat  temu  miał 

kilkanaście milionów długu.

Radny Mirosław Szewczuk zapytał o funkcjonowanie przychodni specjalistycznych, 

czy  zostały  one  już  sprywatyzowane?  I  jak  to  jest  z  przyjęciami  w  nagłych 

przypadkach?

Pan Nowak wyjaśnił, że poradnie specjalistyczne są sprywatyzowane od trzech lat, 

ale są to specjaliści którzy podpisali kontrakt z funduszem. W nagłych przypadkach 

te poradnie mają obowiązek przyjmowania bez limitu.

Radny  Piotr  Rojszczyk  ponownie  zapytał  o  możliwość  wykonania  parkingu  przy 

ośrodku zdrowia w Złochowicach.

Pan Nowak – działka przy ośrodku w Złochowicach została już podzielona, odbyły 

się już rozmowy na temat utworzenia tam parkingu. 

Wicestarosta  Henryk Kiepura  udzielił  szczegółowych wyjaśnień  dot.  prywatyzacji 

ZOZ-u.

Mówił na temat spłaconego zadłużenia oraz na temat przeprowadzonych remontów.

W gminie Opatów, są plany odnośnie termomodernizacji budynku Ośrodka Zdrowia 

w Opatowie, i zostanie to wykonane.

W Złochowicach przy ośrodku zostanie wykonany parking, poczyniono już w tej 

sprawie pewne plany. ZOZ proponuje gminie Opatów przejęcie części tej działki, na 

której mieści  się  Ośrodek Zdrowia.

Pani  Danuta Strugińska – Kierownik Ośrodka Zdrowia w Opatowie podziękowała za 

dotychczasową pomoc dla ośrodka. Wyjawiła również plany dot. remontu otoczenia 

przy ośrodku w Opatowie, zmyślą o parkingu.



Radny Dariusz Zając – w poradniach specjalistycznych zwiększyła się ilość sprzętu. 

Na czym polega rehabilitacja domowa, skoro bardzo dużo chętnych jest w samej 

przychodni.

Dyrektor ZOZ – w uzasadnionych specjalistycznych przypadkach przeprowadza się 

rehabilitację domową.

Wicestarosta  Henryk Kiepura wymienił  zadania drogowe planowane w powiecie do 

wykonania. 

- droga Zlochowice- Waleńczów

- droga Wilkowiecko-Popowice-Danków

- remonty pozimowe

- zadania we współfinansowaniu gminą

Sołtys wsi Opatów – Henryk Edelman – zapytał czy Powiat orientuje się w sprawie 

siłowni wiatrowych w Opatowie.

Henryk Kiepura te inwestycje nie są znane powiatowi.

Radny Piotr Rojszczyk – czy coś robi się w sprawie zajazdu dla autobusów przy 

szkole podstawowej w Złochowicach, czy zostaną ustawione znaki drogę na tej 

remontowanej drodze w stronę Waleńczowa.

Pan Henryk Kiepura odpowiedział, że jest w planach realizacja zatoki dla autobusów, 

trzeba przeprowadzić rozmowy z miejscowym proboszczem dot. poszerzenia działki , 

bo potrzebne są odpowiednie parametry do zorganizowania zatoczki dla autobusów.

Po zakończeniu remontu drogi powiatowej Złochowice – Waleńczow oczywiście 

zostaną ustawione potrzebne znaki drogowe. 

Radny Piotr Rojszczyk stwierdził, ze wstępnie już wie, że obecny proboszcz  wyraża 

zgodę na zwiększenie zatoczki. Zostaje teraz tylko przejść do realizacji tej kwestii.

Sołtys wsi Iwanowice Małe – Jan Ślusarczyk – skrzyżowanie w Iwanowicach Małych 

jest w tragicznym stanie. Była już o nim mowa, a do tej pory nic  tam nie zostało 

zrobione..

Radny Eugeniusz Polis- zauważył, ze nikt nie nadzoruje robot na drogach 

powiatowych. Droga w stronę Iwanowic Dużych była robiona, ale nadal jest w 

katastroficznym stanie.



Pan Henryk Kiepura – odnośnie nadzoru robót na drogach to do Zarządu Dróg.

Był objazd po  drogach powiatowych, te najgorsze już zostały zrobione, pozostałe 

będą zrobione, choć  nowa technologia remontowa jest mało skuteczna. 

Wobec zrealizowanego porządku obrad,  Przewodniczący Rady Gminy  zamknął  

VIII zwyczajną sesję Rady Gminy Opatów.

Protokołowała

Joanna Krotla 
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